
Betreft: Schriftelijke vragen conform artikel 3:37 van het Regelement van Orde voor vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de gemeenteraad. 

 

De fractie van de Partij van de Arbeid Zutphen Warnsveld heeft de volgende vragen: 
 
Naar aanleiding van het Special Forum: 
Forum 28-9-2017  
Locatie: Duco Avis  
Thema: De Mars Masterplan: 
Daar is o.a. het thema Infrastructuur op industrieterrein de Mars besproken. 
 
1 van de onderdelen was de elektra-infrastructuur van het industrieterrein de Mars. 
Geconstateerd is dat: 
Bedrijven zoals Daly Plastic, GMB en ArtechRubber willen uitbreiden maar lopen tegen de maximale 
netwerk capaciteit van Liander aan.  Maar ook als de geplande Windmolens en het Zonnepanelen 
veld op fort De Pol er gaan komen, zou het netwerk dit niet aan kunnen. 
 
Constatering: 
Indien dit infrastructureel probleem niet tijdig wordt aangepakt kan dat de economische toekomst 
van het industrieterrein in het algemeen en de bestaande bedrijven in het bijzonder bedreigen. 
 
Vragen: 

- De bijeenkomst waar dit is medegedeeld is nu 1,5 jaar geleden en we zijn benieuwd naar de 
ontwikkelingen op dit gebied. 

- Wat is eventueel nodig (van de Raad) om dit snel en daadkrachtig te regelen. 
- Welke bijdrage kan de gemeente geven om dit probleem te tackelen. 
- Er is toen verteld dat de burgermeester goede contacten heeft met directie van Liander, is 

daar mogelijk wat meer over te vertellen. 
- Welk tijdspad kan aangegeven worden. 

 
 
Namens de PvdA-fractie: 
Frans Manders 
 
In de bijlage een deel van de notulen van die bijeenkomst: 
 

 
Thema “Infrastructuur in de 21e eeuw”: Het gaat om het vraagstuk van verbindingen: Wat kan de 
ondernemer zelf en waar is de gemeente nodig? 
 
Elektra-infrastructuur: 

Het elektra-aanbod gaat toenemen en het elektra-net zal met flinke piekbelastingen te maken 

krijgen: er komen nl. windturbines bij, er komt een zonneveld op Fort de Pol, er komen 

zonnepanelen op een aantal van de daken van GMB en doel is op termijn op nog meer bedrijven 

zonnepanelen te krijgen (we starten daar binnenkort samen met VNO-NCW, Parkmanagement, ODA, 

Zutphense installateurs etc. een project voor).  

Daarnaast neemt de elektra-vraag toe. Bij een bedrijf als Daly speelt dat op middelkorte termijn, 

maar er zijn meer bedrijven waar het bij doorgroei gaat knellen (bijv. bij Artech Rubber). Vroeger 



konden bedrijven bij een grotere energiebehoefte een gasturbine plaatsen, maar dat is geen optie 

meer: we willen immers van het gas af. 

 

Aanpak: wat we willen is dat Liander deze ontwikkelingen gaat gebruiken om het elektranet niet 

alleen voor deze initiatieven en ieder op zich, aan te passen (en hiervoor een rekening stuurt), maar 

het gehele net op De Mars collectief toekomstbestendig gaat maken. Misschien hoort zelfs een 

smart grid tot de mogelijkheden, waarbij de lokaal opgewekte energie, lokaal wordt verbruikt en 

verdeeld. De gemeente speelt hierin een verbindende rol door alle partijen om tafel te krijgen en de 

mogelijkheden tot samenwerking in beeld te krijgen. 

Discussie raad: de raad discussieert volop mee. Alles klinkt heel erg logisch en voor de hand liggend, 

maar wat er is veranderd is dat dit soort infrastructuur buiten de directe sturing van de overheid 

valt. Ondernemers en gemeente zullen moeten samenwerken. 

Zoekrichting uit de vele discussies: investeringen in nieuwe netwerken laten zich niet meteen of op 

overzichtelijke termijn terugverdienen. Kan subsidie/ een revolving fund hierin een rol spelen? Goed 

naar dit soort mogelijkheden (van provincie tot Europa) kijken! 

Eind deel van de notulen: 

 

 

 


